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Protokół  

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych, odbytego w dniu 22.09.2020r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w sali Centrum Aktywności Seniora w Więcborku. 

Spotkanie trwało od godz. 14:00 – 17:05. 

Obecność według załączonej listy obecności /14/15/. 

Spoza składu Komisji w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

W II części posiedzenia Komisji, uczestniczyła Więcborska Orkiestra Dęta wraz  

z Kapelmistrzami w osobach: p. Dariusz Sobieralski i p. Ryszard Janusz. 

Posiedzenie połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku poprowadził 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów RM w Więcborku p. Władysław 

Rembelski. 

Przewodniczący Komisji rozpoczął spotkanie witając wszystkich zebranych, po czym 

przypomniał tematykę posiedzenia, która obejmowała: 

 

I część posiedzenia – godz. 14:00 

 

1. Wizja lokalna w Szkole Podstawowej nr 2 w Więcborku (ul. Wyzwolenia 19  

w Więcborku) 

2. Wizja lokalna budynków w Runowie Krajeńskim (teren byłego SKR w Runowie Kr.) 

 

II część posiedzenia – 15:00 Centrum Aktywności Seniora 

 

3. Analiza wykonania budżetu Gminy Więcbork za I półrocze 2020r. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2020. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Więcbork. 

6. Informacja Burmistrza Więcborka o planie priorytetów inwestycyjnych Gminy Więcbork 

na 2021 rok. 

7. Sprawy różne. 

8. Około godz. 17:00 – Prezentacja Więcborskiej Orkiestry Dętej. 

 

Do porządku obrad nie wniesiono zmian 
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Pierwszą część posiedzenia stanowiła wizja lokalna w Szkole Podstawowej nr 2  

w Więcborku oraz wizja lokalna budynku w Runowie Krajeńskim. 

Po powrocie z terenu radni kontynuowali realizację poszczególnych punktów porządku 

obrad. 

 

Analizę wykonania budżetu Gminy Więcbork za I półrocze 2020r. przedstawiła Skarbnik 

Gminy Więcbork p. Alina Kruk. 

 

Budżet Gminy wg Uchwały Rady Miejskiej w Więcborku nr XVI/105/2019 z dnia 19 grudnia 

2019 r. na dzień 01.01.2019 r. po stronie dochodów wynosił: 64.119.980,00 zł., a po stronie 

wydatków: 68.119.980,00 zł. Natomiast po zmianach na dzień 30.06.2020 r. – dochody 

wyniosły: 67.130.654,53 zł., wydatki zaś wyniosły: 71.130.654,53 zł. Zaplanowany deficyt 

budżetu na dzień 01.01.2020 r. wynosił: 4.000.000,00 zł. W analizowanym okresie nie 

zmienił się. Aktualnie źródłem sfinansowania planowanego deficytu są przychody 

pochodzące z nadwyżki budżetowej z lat ubiegłych w wysokości 615.004,28 zł,  

z zaciągniętych kredytów w wysokości 2.014.203,72 zł oraz środków, o których mówi art. 

217 ust. 2 pkt 8 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych w wysokości 

1.370.792,00 zł. 

 

 Plan dochodów w I półroczu 2020 r. zwiększył się o kwotę 3.010.674,53 zł 

 Plan wydatków w I półroczu 2020 r. zwiększył się o kwotę 3.010.674,53 zł 

 

 

Dochody majątkowe wykonano w wysokości 841.464,00 zł. Plan finansowy został 

zrealizowany w 17,02%. W I połowie roku wpłynęły środki z budżetu UE i budżetu państwa 

stanowiące częściowe bądź końcowe rozliczenie: 

᠆ inwestycji realizowanej w 2019 r. pn.: „Przebudowa drogi gminnej nr 020218C relacji droga 

nr 241 - Pęperzyn oraz skrzyżowania z drogami publicznymi kategorii powiatowej”  

w wysokości 220.017,00 zł (płatność końcowa), 

᠆ środki z Funduszu Dróg Samorządowych w kwocie 446.464,69 zł, 

᠆ inwestycji realizowanej etapowo pn.: „Infostrada Kujaw i Pomorza 2.0” w kwocie  

8.724,51 zł 

Pozostałe dochody w kwocie 151.094,84 zł uzyskano z gospodarowania mieniem gminnym. 

Większość dochodów majątkowych stanowią płatności ze środków UE i dotyczą inwestycji, 

które są w trakcie realizacji i realizacje planu ocenia się jako niezagrożoną. Jedynie realizacja 

zadania pn.: „Budowa infrastruktury rekreacyjno - turystycznej na terenie Gminy Więcbork” 

zostanie przesunięta na następne lata z uwagi na brak ogłoszenia stosowanego konkursu. 

Dochody bieżące wykonano w wysokości 35.829.372,13 zł. 

Wykonane wydatki majątkowe stanowią 4,07% wydatków wykonanych ogółem i 12,10% 

założonego planu na wydatki inwestycyjne. Niski % wykonania planu w zakresie wydatków 

majątkowych wynika z faktu, iż w trakcie realizacji są zadania drogowe zaplanowane na 

kwotę 3.352.800,00 zł oraz realizowana jest inwestycja polegająca na przebudowie budynku o 

funkcji niemieszkalnej na Centrum Aktywności Lokalnej w Więcborku (ul. Rybacka 11A w 

Więcborku). Wartość zadania to 3.443.000,00 zł. Na dzień 30.06.2019 r. w inwestycjach 

drogowych wydatkowana została kwota stanowiąca około 29,40% planu, natomiast przy 

przebudowie budynku na CAL plan wydatków zrealizowano w około 4,00%. Realizacja 

pozostałych inwestycji trwa bądź rozpocznie się w II półroczu br. Natomiast zrealizowane 
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wydatki bieżące uzależnione są od pozyskanych dochodów bieżących (plan wydatków 

bieżących zrealizowano w 47,71%). Wykonanie planu dochodów bieżących przekracza 

57,62% co wpłynęło pozytywnie na realizację założonych zadań w I półroczu br. 

Zrealizowane wydatki na zadania zlecone nie przekraczają kwoty otrzymanych dotacji na 

te zadania. Ich wykonanie następowało zgodnie z założonym planem. 

Skutki obniżenia stawki podatku od nieruchomości przez Radę Miejska w I półroczu 2020 r. 

wyniosły 595.213,27 zł. 

Skutki obniżenia stawki podatku rolnego i leśnego przez Radę Miejska w I półroczu 2020r. 

nie wystąpiły. Skutki z tytułu obniżenia stawki podatku od środków transportowych przez 

Radę Miejską w I półroczu 2020 r. wyniosły 43.941,01 zł. Poniżej przedstawiamy dane 

odnośnie ilości i rodzaju zastosowanych ulg ustawowych, umorzeń podatku, odroczeń 

terminów płatności oraz zastosowania pomocy w rozłożenia płatności na raty. 1. Umorzenia 

zaległości podatkowych osobom fizycznym w I półroczu 2020 r. - łącznie złożonych zostało 

10 wniosków. Pozytywnie rozpatrzony został 1 wniosek na kwotę 5.203,00 zł: 

a) 2 wnioski dotyczyły umorzenia zaległości podatku rolnego – pozytywnie rozpatrzono 0 

wniosków. 

Negatywnie rozpatrzono również 0 wniosków, natomiast bez rozpatrzenia pozostały 2 

wnioski, 

b) 6 wniosków dotyczyło umorzenia zaległości podatku od nieruchomości. – pozytywnie 

rozpatrzony został 1 wniosek (kwota umorzenia 5.203,00). Negatywnie rozpatrzono 0 

wniosków i bez rozpatrzenia pozostawiono 5 wniosków. 

c) w analizowanym okresie nie wpłynęły wnioski dotyczące umorzenia zaległości podatku 

leśnego. 

d) 2 wnioski dotyczyły umorzenia zaległości podatku od środków transportowych, które ze 

względów 

formalnych nie zostały rozpatrzone. 

Umorzono odsetki na łączną kwotę 49,00 zł. 

2. Umorzenia zaległości podatkowych osobom prawnym w I półroczu 2020 r. – łącznie 

złożone 

zostały 4 wnioski. Pozytywnie rozpatrzono 3 na łączną kwotę 13.762,00 zł. Wszystkie 

wnioski dotyczyły umorzenia zaległości w podatku od nieruchomości. Negatywnie nie 

rozpatrzono żadnego wniosku. 

Natomiast 1 wniosek pozostał bez rozpatrzenia. 

Umorzono odsetki na łączną kwotę 90,00 zł. 

3. Odroczenia i rozłożenie na raty zobowiązań podatkowych osobom fizycznym 

w I półroczu 2020r.: 

᠆ 15 wniosków rozpatrzono pozytywnie, 

᠆ 1 wniosek pozostawiono bez rozpatrzenia, 

a) w podatku rolnym: 

᠆ pozytywnie rozpatrzono 2 wnioski na wartość 2.199,00 zł, 

b) w podatku od nieruchomości: 

᠆ pozytywnie rozpatrzono 10 wniosków na wartość 12.569,26 zł, 

᠆ pozostawiono bez rozpatrzenia 1 wniosek, 

c) w podatku leśnym: brak wniosków, 

d) w podatku od środków transportowych: 

᠆ pozytywnie rozpatrzono 3 wnioski na wartość 18.347,30 zł. 

Odroczono, rozłożono na raty odsetki na łączną kwotę 11.657,54 zł. 

4. Odroczenia i rozłożenie na raty zobowiązań podatkowych osobom prawnym w I półroczu 

2020 r. – wpłynęło 7 wniosków, które został rozpatrzone pozytywnie na kwotę 244.400,00 zł 

i dotyczyły podatku do nieruchomości. 
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Dane dotyczące odroczeń i rozłożenia na raty podatku osobom fizycznym nie pokrywają się 

z danymi wykazanymi w sprawozdaniu RB-27S za I półrocze 2020 r. Powyżej ujęte zostały 

wszystkie wnioski, które zostały rozpatrzone w I półroczu br. Natomiast w sprawozdaniu 

uwzględniono jedynie te ulgi, których realizacja (płatność) przebiegać będzie po wskazanym 

w dokumencie okresie sprawozdawczym tj. po I półroczu 2020 r. (bez względu na datę 

udzielenia ulgi). 

W celu ściągnięcia zaległości prowadzone jest postępowanie egzekucyjne. Na zaległości 

systematycznie wysyłane są upomnienia, a także wystawiane są tytuły wykonawcze. 

Realizacja tytułów przez poborcę skarbowego i komornika przebiega powoli. 

W I półroczu 2020 r. wysłano upomnienia: 

᠆ na osoby fizyczne w ilości 10 na kwotę 19.534,00 zł., 

᠆ dla zaległości podatkowych od środków transportu w ilości 1 na kwotę 11.900,18 zł. 

W I półroczu 2020 r. wystawiono tytuły wykonawcze: 

᠆ na osoby fizyczne w ilości 64 na kwotę 68.004,52 zł., 

᠆ dla zaległości podatkowych od środków transportu w ilości 1 na kwotę 11.900,18 zł. 

Przyczyną tak małej ilości wystawionych upomnień i tytułów wykonawczych był fakt 

ogłoszenia w marcu br. najpierw stanu epidemicznego, a potem stanu epidemii na terenie 

Rzeczypospolitej Polskiej. Wprowadzone ograniczenia w prowadzeniu działalności 

gospodarczej i w zasadach współżycia społecznego spowodowało, że część podatników 

(osoby prawne i fizyczne) utraciło całkowicie lub częściowo źródło dochodu. Zatem 

Burmistrz Więcborka podjął decyzję o pomocy dla mieszkańców i ograniczeniu w I półroczu 

br. wystawiania upomnień. Upomnienia dotyczące zaległości z I półrocza br. zostały 

wystawione w lipcu br. 

Stan wykonania inwestycji w I półroczu 2020 r. przedstawia się następująco: 

1. Budowa sieci wodociągowej Śmiłowo 37 – jest podpisana umowa z wykonawcą, zadanie 

jest w trakcie realizacji, 

2. Budowa chodnika przy drodze powiatowej w Zakrzewku i Borzyszkowie – zadanie ma 

być realizowane w formie pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego; zadanie jest przed 

realizacją, 

3. Modernizacja chodnika we wsi Sypniewo – zadanie w trakcie realizacji, prace budowlane 

wykonują pracownicy Urzędu Miejskiego w Więcborku, 

4. Budowa chodnika przy ul. Kwiatowej i Szkolnej w Sypniewie – zadanie w trakcie 

realizacji, prace budowlane wykonują pracownicy Urzędu Miejskiego w Więcborku, 

5. Budowa drogi wraz z odwodnieniem we wsi Runowo Kr. – zadanie w trakcie realizacji, 

prace budowlane wykonują pracownicy Urzędu Miejskiego w Więcborku, 

6. Budowa kanalizacji deszczowej w Runowie Krajeńskim - wykonawca zadania został 

wyłoniony w przetargu, umowa jest podpisana i zadanie jest w trakcie realizacji, 

7. Budowa zbiornika retencyjnego w Sypniewie – w br. zaplanowane jest wykonanie 

dokumentacji technicznej zadania, która została już zlecona. 

8. Przebudowa (modernizacja) drogi gminnej 020215C Górowatki - Klarynowo – 

Borzyszkowo w technologii nawierzchni bitumicznej – trwa procedura przetargowa w 

zakresie wyłonienia wykonawcy zadania tj. badanie i ocena ofert. 

9. Przebudowa drogi gminnej 020216C relacji Runowo Kraj.- Puszcza - Katarzyniec 

oraz drogi lokalnej Runowo Kraj. - Runowo Kolonia, o długości 2,4 km - w br. 

zaplanowane jest wykonanie dokumentacji technicznej zadania, która została już zlecona. 

10. Przebudowa drogi publicznej kategorii gminnej nr 020735C, tj. Wojska Polskiego 

w Więcborku, na odcinku o dł. 0,772 km zlokalizowanym pomiędzy km 0+542,00 a 

1+314,00 jej przebiegu wraz z przebudową wlotów podporządkowanych dróg 

wewnętrznych – wykonawca zadania został wyłoniony podczas przetargu w ur., zadanie jest 

aktualnie w trakcie realizacji, 
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11. Przebudowa ulicy Dworcowej w Więcborku - w br. zaplanowane jest wykonanie 

dokumentacji technicznej zadania, przygotowywane jest zapytanie ofertowe. 

12. Przebudowa ul. Runowskiej w Wituni – wykonawca zadania został wyłoniony w 

przetargu, umowa jest podpisana i zadanie jest w trakcie realizacji, 

13. Przebudowa ul. Leśnej w Sypniewie – zadanie przed realizacją, wykonano koncepcję 

jego realizacji. 

14. Utwardzenie terenu przy budynku wielorodzinnym ul. Gdańska 8 w Więcborku – 

zadanie zrealizowane. 

15. Wykup gruntów – zadanie w trakcie realizacji, 

16. Przebudowa oraz zmiana sposobu użytkowania budynku o funkcji niemieszkalnej na 

Centrum Aktywności Lokalnej w Więcborku - wykonawca zadania został wyłoniony w 

przetargu, umowa jest podpisana i zadanie jest w trakcie realizacji, 

17. Infostrada Kujaw i Pomorza 2.0. – zadanie w trakcie realizacji, 

18. Modernizacja placu zabaw przy Szkole Podstawowej nr 2 w Więcborku – zadanie 

przed realizacją, 

19. Modernizacja pomieszczeń łazienkowych w Szkole Podstawowej nr 2 w Więcborku – 

zadanie przed realizacją, 

20. Budowa sieci kanalizacji sanitarnej przy ul. Brzozowej w Więcborku - w br. 

zaplanowane jest wykonanie dokumentacji technicznej zadania, które jest przed realizacją, 

21. Budowa sieci wodociągowej przy ul. Brzozowej w Więcborku - w br. zaplanowane jest 

wykonanie dokumentacji technicznej zadania, które jest przed realizacją, 

22. Budowa oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Więcbork – zadanie w trakcie 

realizacji, 

23. Budowa oświetlenia ulicznego przy ul. Widokowej i ul. Szkolnej w Więcborku – w br. 

zaplanowane jest wykonanie dokumentacji technicznej zadania, która została już zlecona, 

24. Dofinansowanie do budowy studni wierconych – w I półroczu br. wpłynął wniosek 1 

wniosek o dofinansowanie, który jest w trakcie weryfikacji, 

25. Dofinansowanie wykonania przydomowych oczyszczalni ścieków – wypłata dotacji 

następuje na bieżąco w oparciu o złożone i pozytywnie rozpatrzone wnioski, w I półroczu br. 

sfinalizowano 7 wniosków, 

26. Przebudowa budynku WDK w Sypniewie wraz z budową infrastruktury 

towarzyszącej – trwa procedura przetargowa w zakresie wyłonienia wykonawcy zadania tj. 

badanie i ocena ofert, 

27. Budowa infrastruktury rekreacyjno-turystycznej na terenie Gminy Więcbork – 

zadanie przed realizacją, jednak z uwagi na brak konkursu warunkującego uzyskanie 

dofinansowania do realizacji tego zadania z budżetu UE jego wykonanie może zostać 

przesunięte na następny rok, 

28. Doposażenie wypożyczalni sprzętu turystycznego przy plaży miejskiej w Więcborku 

– zadanie w trakcie realizacji, jest podpisana umowa na dostawę sprzętu. 

 

W I półroczu 2020 roku Gmina Więcbork: 

1. spłaciła raty pożyczek do WFOŚiGW w Toruniu w łącznej kwocie 30.289,76 zł, 

2. spłaciła raty kredytu w Banku Spółdzielczym w Bydgoszczy w łącznej kwocie 140.460,00 

zł, Spłata zobowiązań następowała zgodnie z zawartymi umowami. Plan rozchodów wynosi 

1.341.499,52 zł i jest realizowany zgodnie z planem. 

Plan przychodów wg stanu na dzień 30.06.2020 r. wynosi 5.341.499,52 zł i stanowi go 

nadwyżka budżetowa z lat ubiegłych w kwocie 1.956.503,80 zł, środki, o których mówi art. 

217 ust. 2 pkt 8 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych w wysokości 

1.370.792,00 zł oraz planowany do zaciągnięcia kredytów w wysokości 2.014.203,72 zł. Plan 
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przychodów w zakresie nadwyżki z lat ubiegłych oraz środków, o których mówi art. 217 ust. 

2 pkt 8 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych został zrealizowany. 

Rozstrzygnięcia odnośnie kredytu przewiduje się na II połowę br. W I połowie 2020 r. Gmina 

Więcbork nie korzystała z kredytu na sfinansowanie przejściowego deficytu budżetowego. 

Nie udzielono także pożyczek z budżetu Gminy. 

Na mocy upoważnienia wynikającego z § 12 pkt. 2 Uchwały XVI/105/2019 Rady Miejskiej 

w Więcborku z dnia 19 grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Więcbork na 

2020r. Burmistrz Więcborka dokonywał ośmiokrotnie zmian w planie wydatków bieżących. 

W I półroczu 2020 r., ze względu na bardzo niskie stopy procentowe, Burmistrz Więcborka 

nie skorzystał z upoważnienia wynikającego z § 12 pkt 3 Uchwały XVI/105/2019 Rady 

Miejskiej w Więcborku z dnia 19 grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Więcbork na 2019r. a dotyczącego lokowania wolnych środków na rachunkach terminowych. 

 

Należności na dzień wskazany powyżej ogółem wynosiły: 18.945.754,95 zł, w tym 

wymagalne: 5.370.851,58 zł. 

 

Należności wymagalne w Miejsko – Gminnego Ośrodku Pomocy Społecznej w Więcborku 

dotyczą funduszu alimentacyjnego i ich windykacja powierzona została komornikowi 

sądowemu. 

Windykacja dochodów z tytułu czynszów komunalnych (głównie czynszów za lokale 

mieszkalne) powierzona została zarządcy nieruchomości tj. ZGK Sp. z o.o. w Więcborku. 

Systematycznie dokonywana jest weryfikacja stanu zaległości i podejmowane są czynności 

windykacyjne. 

Należności wymagalne nie występują w MGOK w Więcborku, M-G Bibliotece w 

Więcborku i ŚDS w Więcborku. Natomiast należności wymagalne w BOOS w Więcborku to 

kwota zaległych płatności z tytułu odpłatności za pobyt w placówkach wychowania 

przedszkolnego i klubie dziecięcym (4.462,47 zł), należności z tytułu dostaw usług (1.039,96 

zł), należności z tytułu rozrachunków z dostawcami (41,66 zł), należności od byłego 

pracownika/zleceniobiorcy (622,03 zł). 

 

Zobowiązania według tytułów dłużnych na dzień wskazany powyżej ogółem wynosiły: 

14.966.452,63 zł. Zobowiązania na dzień 30.06.2020 r. wynosiły ogółem 14.966.452,63 zł., 

co stanowi 22,29% w stosunku do planowanych dochodów. 

 

Realizacja zadań w ramach funduszu sołeckiego w zakresie organizacji imprez 

kulturalnych, integracyjnych czy sportowych a także części zadań z zakresu remontu 

infrastruktury sołeckiej została wstrzymana z uwagi na ogłoszony stan epidemii SARS CoV2. 

Wykonanie pozostałych zadań przebiega zgodnie z planem. 

 

 

Wieloletnia Prognoza Finansowa (WPF) uchwalona została Uchwałą nr XVI/106/2019 

Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 19 grudnia 2019 r. Dokument swym okresem obejmuje 

lata 2020-2027. W analizowanym okresie dokonano zmian w WPF na podstawie: 

1. uchwały nr XIX/128/2020 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 24.03.2020 r., 

2. zarządzenie Burmistrza Więcborka nr 0050.31.2020 z dnia 31.03.2020 r., 

3. uchwały nr XXII/150/2020 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 24.06.2020 r. 

Uchwałą z dnia 24.03.2020 r. zmianie uległ plan dochodów i wydatków w 2020 roku  

z powodu zmian budżecie Gminy. Dochody bieżące na 2020 r. wzrosły o kwotę 78.569,46 zł 

(głównie dotacje z Budżetu Państwa i dotacje z budżetu UE oraz naliczenie opłaty 
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adiacenckiej wynikającej ze wzrostu wartości nieruchomości), dochody majątkowe nie uległy 

zmianie. 

Wzrost dochodów pociągnął za sobą wzrost wydatków. Wydatki bieżące zwiększyły się  

o kwotę 120.069,46 zł (w związku z wypłatą odszkodowania dla dotychczasowego 

właściciela nieruchomości na podstawie operatu szacunkowego), a wydatki majątkowe 

zmniejszyły się o kwotę 41.500,00 zł (m. in. w związku z realizacją w/w zadania). 

Zarządzeniem Burmistrza Więcborka z dnia 31.03.2020 roku zmianie uległ plan dochodów 

i wydatków w 2020 r. z powodu zmian w budżecie Gminy. Dochody bieżące wzrosły o kwotę 

7.317,00 zł. (dotacja z budżetu państwa). Dochody majątkowe nie uległy zmianie. 

Wydatki bieżące wzrosły o kwotę 7.317,00 zł. (dot. wynagrodzenia za sprawowanie opieki 

oraz na obsługę zadania związaną z w/w dotacją). Natomiast wydatki majątkowe nie uległy 

zmianie. Wykaz przedsięwzięć realizowany w latach 2020-2023 pozostał bez zmian. 

Uchwałą z dnia 24.06.2020 roku zmianie uległ plan dochodów i wydatków w 2020 roku  

z powodu zmian w budżecie Gminy. Dochody bieżące wzrosły o kwotę 1.909.145,07 zł. (m. 

in. dotacje z Budżetu Państwa i UE, odszkodowanie, opłaty, wpływy z rozliczeń z lat 

ubiegłych), dochody majątkowe zwiększyły się o kwotę 864.875,00 zł. (refundacja na zadanie 

realizowane w 2019r. dofinansowane z budżetu UE oraz wpływ dotacji celowej z samorządu 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego). Wzrost dochodów pociągnął za sobą wzrost 

wydatków. Wydatki bieżące zwiększyły się o kwotę 1.713.843,07 zł (m.in. realizacja projektu 

grantowego finansowanego ze środków Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 

2014-2020). Natomiast wydatki majątkowe wzrosły o kwotę 1.060.177,00 zł (m. in. realizacja 

projektu dofinansowanego z Funduszu Dróg Samorządowych). Ponadto, stwierdza się, iż  

w analizowanym okresie została zachowana relacja spłaty, o której mowa w art. 243 ustawy  

o finansach publicznych.  

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję pytając o dochody na dwa z wymienionych 

przedsięwzięć / inwestycja na ul. Rybackiej i inwestycja w Sypniewie/, które prawie na 

99,9% nie będą zrealizowane. Zakładał, że będzie to kwota powyżej 150.000,00 zł. prosił  

o potwierdzenie lub zaprzeczenie tego założenia. 

Skarbnik Gminy Więcbork odpowiedziała, że może to być taka kwota. 

Przewodniczący Komisji odniósł się również do zagrożenia, które może ale nie musi 

wystąpić, w przypadku realizacji udziałów w dochodach z tytułu podatku dochodowego od 

osób fizycznych. W porównaniu do roku 2019 występuje różnica na niekorzyść w wielkości 

powyżej 200.000,00 zł. Pytała w związku z tym, jak ta luka finansowa, która powstanie nie  

z winy jednostki samorządu terytorialnego, zostanie zapełniona, czy nastąpi to poprzez 

oszczędności w planie wydatków, czy zwiększenie deficytu na koniec roku 2020. 

Skarbnik Gminy Więcbork odpowiedziała, że na chwilę obecną cały czas utrzymujące się 

niskie stopy procentowe pozwalają Gminie uzyskać oszczędności w dziale dotyczącym 

obsługi długu. Zatem póki co środki zaplanowane w tej materii pozostają w zaplanowanej 

wysokości, mając na uwadze być może konieczność skorygowania w ww. inwestycjach. 

Monitorując na bieżąco kwestię udziału w podatku dochodowym od osób fizycznych, może 

stwierdzić że nigdy na koniec pierwszego półrocza nie zdarzyło się, aby wykonanie było na 

poziomie 50%. Było to raczej wykonanie w granicach 46%-47%. Teraz wykonanie to  

w porównaniu do roku ubiegłego jest niższe jeszcze o 6% i póki co ta tendencja się 

utrzymuje. Od kilku lat można jednak zaobserwować, że te dochody w zakresie udziału nawet 

nieznacznie przewyższają zaoczony plan. Liczy, że ostatecznie, to niewykonanie w znacznym 

stopniu się zmniejszy. 
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Radny Andrzej Wenda chciał wiedzieć, jakie działania przewiduje się w związku  

z niewykorzystaniem części środków z funduszów sołeckich poszczególnych sołectw gminy 

Więcbork. Zastanawiał się nad możliwością przesunięcia tych środków na kolejny rok. 

Burmistrz Więcborka odnosząc się do powyższego podał, że przedłożone radnym  

w materiałach zmiany w budżecie Gminy Więcbork pokazują, że wiele sołectw już się 

zmierzyło z tematem i przystępuje do zmian w swoich budżetach – planach finansowych 

sołectw. Był przekonany, że może nie wszystkie sołectwa ale na pewno zdecydowana 

większość, dokona zmian budżetowych, tak aby te środki racjonalnie wydatkować.  

W najbliższym czasie odbywać się będą zaplanowane zebrania sprawozdawcze sołectw i na 

tych spotkaniach sołectwa nie tylko zaplanują budżet na rok 2021 ale również dokonają 

stosownych zmian w budżecie na rok bieżący. Burmistrz powiedział również, że nie ma 

możliwości przeniesienia niewykorzystanych środków z funduszów sołeckich na kolejny rok. 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do realizacji kolejnego punktu 

porządku obrad, w którym Skarbnik Gminy Więcbork omówiła projekty uchwał 

finansowych Gminy Więcbork. 

 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2020,  

Zmiany dotyczyły: 

1. Zmiany w planie dochodów budżetowych dokonano na podstawie pisma Wojewody 

Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.64.2020 z dnia 14 września 2020r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 85504 o kwotę 17.900,00 zł z przeznaczeniem 

na realizację zadań w ramach Programu „Dobry Start”. W planie finansowym wydatków 

budżetu zmiany ujęte zostały w §3110, §4010, §4110 i §4120. 

2. Zmiany w planie dochodów budżetowych dokonano na podstawie pisma Wojewody 

Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.65.2020 z dnia 16 września 2020r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 85502 o kwotę 100.574,00 zł z przeznaczeniem 

na wypłacenie świadczeń rodzinnych, świadczeń z funduszu alimentacyjnego oraz składek na 

ubezpieczenie emerytalne i rentowe z ubezpieczenia społecznego oraz na wypłatę 

jednorazowego świadczenia w wysokości 4.000,00 zł wraz z kosztami obsługi. W planie 

finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §3110, §4010 i §4110. 

3. Zmniejsza się plan finansowy dochodów w rozdziale 60016§6350 o kwotę 260.343,00 zł. 

Są to środki z Funduszu Dróg Samorządowych jako współfinansowanie budowy drogi 

gminnej ul. Runowska w miejscowości Witunia. W wyniku rozstrzygnięcia przetargu na 

wyłonienie wykonawcy i uzyskania niższej ceny wykonania zadania, wartość kosztów 

kwalifikowanych stanowiących podstawę dofinansowania zmniejszyła się. Zatem i ostateczna 

wysokość środków na ten cel z FDS wymaga 

korekty. O wskazaną kwotę dofinansowania skorygowany został także plan wydatków 

inwestycyjnych na to zadanie. 

4. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75615§2680 o kwotę 4 193,00 zł w 

wyniku przekazanych środków stanowiących rekompensatę z WFOŚiGW w Toruniu 

utraconych dochodów z tytułu zwolnienia z podatku od nieruchomości, będących własnością 

skarbu państwa, gruntów pokrytych wodami jezior o ciągłym dopływie lub odpływie wód 

powierzchniowych oraz gruntów zajętych pod sztuczne zbiorniki wodne. 

5. Dokonuje się zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych z związku  

z podpisaniem aneksu nr 3 do umowy partnerskiej z Województwem Kujawsko-Pomorskim 

na realizację zadania inwestycyjnego pn.: „Infostrada Kujaw i Pomorza 2,0”. Zadanie to 
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miało jest dofinansowane z budżetu UE. Po stronie dochodów w rozdziale 75095 §6257 

zmniejsza się plan o kwotę 30.750,00 zł, natomiast po stronie wydatków o łączną kwotę 

36.150,00 zł (§6057 i §6059). Aneks wynika z konieczności wydłużenia na następny rok 

realizacji wydatków majątkowych z uwagi na ograniczenia jakie pojawiły się w związku z 

epidemią COVID-19. Łączna kwota wydatków majątkowych zaplanowanych do poniesienia 

w 2021r. wynieść ma około 57.800,00 zł. Jednocześnie na podstawie aneksu nr 2 do umowy 

dotacyjnej z Woj. Kujawsko-Pomorskim zwiększyła się o środki niewykorzystane w ur. 

(482,00 zł) kwota dotacji na realizację wydatków bieżących w projekcie tj. na działania 

promocyjne i zarządzanie projektem. 

6. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

 60016§0840 o kwotę 83,00 zł (wpływy dochodów ze sprzedaży złomu drogowego), 

 60016§0970 o kwotę 6.696,00 zł (wpływy ze zwrotu do producenta palet euro jakie były 

zakupione wraz z kostką betonową), 

 70005§0550 o kwotę 1.000,00 zł (wpływy z opłaty z tytułu użytkowania wieczystego 

nieruchomości), 

 70005§0920 o kwotę 500,00 zł (wpływy z wpływy z odsetek od zaległości w płatnościach 

z tytułu korzystania z mienia gminnego), 

 75023§0830 o kwotę 430,00 zł (wpływy za udostępnienie pomieszczenia na bezpłatny 

punkt pomocy prawnej w ramach rządowego systemu bezpłatnego poradnictwa), 

 75023§0970 o kwotę 400,00 zł (wpływy z różnych dochodów – wpływ z tytułu rozliczeń 

z dostawcą terminali płatniczych do urzędu), 

 75615§0910 o kwotę 647,00 zł (wpływy z odsetek od zaległości podatkowych), 

 75616§0360 o kwotę 760,00 zł (wpływy z podatku od spadków i darowizn), 

 75616§0500 o kwotę 44.500,00 zł (wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych), - 

75618§0590 o kwotę 3,00 zł (wpływy z opłaty za koncesję za poszukiwanie  

i rozpoznawanie złóż ropy naftowej i gazu ziemnego), 

 75618§0920 o kwotę 5,00 zł (wpływy z odsetek od zaległości w zapłacie opłaty 

eksploatacyjnej), 

 75814§0940 o kwotę 63,00 zł (wpływy z opłaty produktowej za lata 2011 - 2013), 

 80101§0750 o kwotę 1.100,00 zł (wpływy z najmu pomieszczeń w placówkach 

oświatowych), 

 80101§0940 o kwotę 652,00 zł i 80104§0940 o kwotę 3.000,00 zł (wpływy z rozliczeń  

z lat ubiegłych – zwrot nienależnie pobranego wynagrodzenia), 

 85202§0970 o kwotę 300,00 zł (dochody JST z tytułu wpływu odpłatności za pobyt  

w domu pomocy społecznej w Kamieniu Kraj.), 

 85502§2360 o kwotę 3.200,00 zł i 85503§2360 o kwotę 0,50 zł (dochody JST związane  

z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej), 

 90019§0690 o kwotę 1.000,00 zł (wpływy z opłaty za gospodarcze korzystanie ze 

środowiska), 

 90026§0910 o kwotę 1.600,00 zł (wpływy z odsetek od zaległości z tytułu opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi). 

 92109§0840 o kwotę 163,00 zł (wpływy dochodów ze sprzedaży zdemontowanego piec  

w świetlicy), 

 92695§0830 o kwotę 5.300,00 zł (wpływy z tytułu usług najmu sprzętu wodnego, pola 

namiotowego i za usługi korzystania z zaplecza sanitarnego na plaży miejskiej  

w Więcborku), 

 92695§0970 o kwotę 1.000,00 zł (odpłatność za udostępnienie gminnego terenu przy 

budowie placu zabaw) Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na poziomie 

umożliwiającym zwiększenie o wskazane kwoty planu finansowego. 
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7. W rozdziale 60016 dokonuje się następujących zmian w planie finansowym wydatków: 

 w §4210 zwiększa się plan o kwotę 17.513,50 zł na sfinansowanie zakupu materiałów 

drogowych do bieżącego utrzymania dróg gminnych, 

 w §4300 zwiększa się plan o kwotę 10.000,00 zł z przeznaczeniem na zakup usług 

koparko ładowarki w celu załadunku materiałów drogowych, 

 w §6050 zwiększa się plan o kwotę 28.000,00 zł w zadaniu pn.: „Budowa chodnika  

w Sypniewie” na zakup materiałów drogowych na podbudowę chodnika oraz usług 

koparko-ładowarką, 

 w §6050 zwiększa się plan o kwotę 6.000,00 zł w zadaniu pn.: ”Budowa chodnika przy ul. 

Kwiatowej i Szkolnej w Sypniewie” na zakup materiałów drogowych na podbudowę 

chodnika oraz usług koparko-ładowarką. 

8. W rozdziale 75085, dziale 801 i 854 dokonano zmian w planach finansowych placówek 

oświatowych w związku z bieżącym ich funkcjonowaniem. 

9. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków pomiędzy rozdziałem 85504 §4170  

i §4300 a rozdziałem 85117 §4330 o łączną kwotę 7.000,00 zł. Zmiany spowodowane są 

koniecznością opłaty za wyżywienie i zakwaterowanie dziecka (obecnie przebywającego  

w placówce opiekuńczo-wychowawczej) skierowanego przez Sąd Rejonowy w Tucholi do 

Zakładu Pielęgnacyjno-Opiekuńczego Psychiatrycznego dla Dzieci i Młodzieży  

w Zbrosławicach. Z aktu urodzenia dziecka wynika, że urodziło się w Więcborku. Zgodnie  

z art.18 ust.4 ustawy z dnia 27 sierpnia 2004 r. o świadczeniach opieki zdrowotnej 

finansowanych ze środków publicznych, w przypadku dziecka pozbawionego opieki  

i wychowania rodziców umieszczonego w zakładzie opiekuńczo-leczniczym, w zakładzie 

pielęgnacyjno opiekuńczym lub w zakładzie rehabilitacji leczniczej przez sąd, gmina 

właściwa ze względu na miejsce urodzenia dziecka jest obowiązana do współfinansowania 

opłaty za wyżywienie i zakwaterowanie dziecka. 

10. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 85203, zarówno  

w części dotyczącej Środowiskowego Domu Samopomocy w Więcborku oraz Klubu 

Samopomocy „Domek” w Więcborku o łączną kwotę 29.101,00 zł, w związku  

z koniecznością zabezpieczenia środków finansowych na: zakup wyposażenia, energii 

cieplnej, usługi remontowe w zakresie naprawy windy i malowania pomieszczeń, usługę 

transportową i gastronomiczną, szkolenia dla pracowników. 

11. Dokonuje się zmian w planach finansowych funduszy sołeckich następujących sołectw: 

 w Sołectwie Nowy Dwór na mocy uchwały nr 1/2020 zebrania wiejskiego z dnia 

26.08.2020r.dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziałach: 90004 §4210 (-500,00 zł), 

92195 §4300 (-3.500,00) i 92195 §4210 (-1.000,00 zł). Niewykorzystane środki zgodnie  

z uchwałą mają zostać przeznaczone w łącznej wysokości 4.000,00 zł na zakup 

materiałów do bieżącego utrzymania dróg w sołectwie i 1.000,00 zł na zakup materiałów 

na remont altanki na placu zabaw, 

 w Sołectwie Pęperzyn na mocy uchwały nr 1/2020 zebrania wiejskiego z dnia 

23.07.2020r. 

dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale 92109 §4210 (-2.000,00 zł). Niewykorzystane 

środki zgodnie z uchwałą mają zostać przeznaczone w kwocie 2.000,00 zł na zakup kosy 

spalinowej, paliwa i narzędzi do pielęgnacji terenów zielonych w sołectwie. 

12. W zadaniu inwestycyjnym pn.: „Przebudowa Wiejskiego Domu Kultury w Sypniewie” 

zwiększa się plan finansowy o kwotę 18.000,00 zł z przeznaczeniem na wykonane nowego 

przyłącza wodociągowego do budynku. 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

Obecnych 14 radnych 
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Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

Zmiany w WPF dotyczą danych za 2020r. i wynikają z dotychczasowych zmian  

w budżecie Gminy Więcbork. Ponadto zmniejsza się zaplanowany deficyt, który wynosił 

4.000.000,00 zł o kwotę 1.000.000,00 zł. Aktualnie deficyt wynosi 3.000.000,00 zł. 

zmniejszenie deficytu spowodowało zmniejszenie wartości przychodów. Przychody po 

zmianach wynoszą 4.341.499,52 zł. na wartość przychodów finansujących deficyt składa się 

nadwyżka budżetowa z roku 2016 (11.682,48 zł), 2017r. (1.437.204,06) oraz nadwyżka  

z 2018r. (148.121,46), a także środki, o których mówi art.217 ust. 2 pkt 8 ustawy z dnia 27 

sierpnia 2009r. o finansach publicznych w wysokości 1.402.992,00 zł. (1.370.792,00 zł to 

środki z FDS i 32.200,00 zł to niewydatkowane w ur. Środki pochodzące z opłat za wydanie 

zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych). Pozostała kwota nadwyżki z 2018r. finansuj 

rozchody roku 2020 (1.341.499,52 zł) i rozchody roku 2021 (631.119,23). Wprowadzenie 

zmiany umożliwiły rezygnację z planowanego do zaciągnięcia kredytu w kwocie 

2.014.203,72 zł). W związku z tym korekty wymagały kwoty dochodów, wydatków, 

przychodów i rozchodów oraz kwoty długu w dalszej części WPF, aby spełnić warunki 

określone w § 5 niniejszej uchwały. Ponadto, w załączniku przedsięwzięć zaktualizowane 

zostały limity wydatków na 2020r. w następujących zadaniach: 

 Infostrada Pomorza i Kujaw, 

 Budowa drogi gminnej ul. Runowska w miejscowości Witunia, 

 Przebudowa Wiejskiego Domu Kultury w Sypniewie, 

Budowa infrastruktury rekreacyjno-turystycznej na terenie gminy Więcbork, limit na 2020r. 

został zniesiony i realizacja zadnia zaplanowana została na rok 2021.Wprowadzenie zmian  

w budżecie na rok 2020 w okresie od ostatniej aktualizacji WPF wymusiło potrzebę korekty 

danych na lata 2020-2021 w zakresie dochodów i wydatków bieżących oraz majątkowych na 

programy i projekty lub zadnia finansowane z udziałem środków, o których mowa w art.5 ust. 

1 pkt 2i3 ustawy o finansach publicznych. 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

Obecnych 14 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

W dalszej części radni jednogłośnie przyjęli zmianę do porządku obrad polegającą na 

przesunięciu punktu 8 i realizację jako punktu 6 – występu Więcborskiej Orkiestry 

Dętej. 

Występ Orkiestry został bardzo pozytywnie odebrany przez słuchaczy. Zarówno 

Przewodnicząca Rady Miejskiej p. Anna Łańska, jak i Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski oraz Radni RM w Więcborku wyrazili duże uznanie dla 

Kapelmistrzów prowadzących Zespół, jak i w większości młodych ludzi, którzy go tworzą. 
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Zwrócono uwagę, że Orkiestra z wyjątkiem paru członków, to nowe osoby, które uczą się gry 

od podstaw, więc tym bardziej cieszy uzyskany już na tym etapie pracy, efekt twórczy. 

Podkreślono, jak ważnym dla Gminy Więcbork jest fakt, by Orkiestra funkcjonowała  

i uświetniała liczne imprezy okolicznościowe odbywające się corocznie na terenie miasta  

i gminy Więcbork. Nie mniej ważnym aspektem dla wszystkich obecnych, była 

reprezentacyjno-promocyjna funkcja Więcborskiej Orkiestry Dętej, poza granicami gminy. 

Wszyscy też jednogłośnie  życzyli Kapelmistrzom i członkom Orkiestry dalszych sukcesów  

i rozwoju artystycznego. 

 

Występ Więcborskiej Orkiestry Dętej został zarejestrowany przez kanał „TV Krajna”  

i dostępny będzie w jego serwisie. 

 

Po występie Orkiestry Burmistrz Więcborka przedstawił Radnym plan priorytetów 

inwestycyjnych Gminy Więcbork na 2021 rok. 

 

W ramach tego planu: 

 Złożono dwa wnioski do Funduszu dróg samorządowych na dwa zadania: 

- budowa dróg gminnych wraz z siecią kanalizacji deszczowej na ul. Szlaku 

Bursztynowego w Więcborku /odcinek ok. 470m do tego dochodzi cz. ul. Pomorskiej 

154m i 78m ul. Leszka Białego/ Łącznie mowa o zadaniu, które polegać będzie na 

przebudowie i budowie drogi wraz z ciągiem pieszo-rowerowym na odcinku ok. 700m. 

Oszacowana  wartość zadania wynosi prawie 3.700.000,00 zł, 

- budowa drogi relacji Runowo Krajeńskie – Puszcza. Jest to odcinek drogi o długości 

1650mb. Oszacowana wartość tego zadania wynosi prawie 2.500.000,00 zł. 

Oba zadania to ponad 6.000.000,00 zł. 

 Planuje się wykonanie przebudowy sali gimnastycznej w Szkole Podstawowej Nr 1  

w Więcborku. Od kilku lat nakazy Inspekcji Sanitarnej wskazują na konieczność 

dokonania przebudowy. Ponadto występuje tak kłopot z właściwą wentylacją, wilgocią  

i przemarzaniem jednej ze ścian obiektu. Wartość zadania 3.200.000,00 zł 

W przyszłorocznym budżecie planuje się umieścić wykonanie kilku dokumentacji: 

 na budowę świetlicy wiejskiej w Wituni, 

 na rozbudowę świetlicy wiejskiej sołectwa Pęperzyn /kwota 10.000,00 zł z funduszu 

sołeckiego sołectwa na ten cel/, 

 na rozbudowę świetlicy wiejskiej sołectwa Jeleń, 

Ponadto w planie przyszłorocznego budżetu Gminy Więcbork, zamierza się umieścić zadania, 

które z przyczyn niezależnych od Gminy Więcbork, nie zostaną zrealizowane w tym roku,  

a dotyczące budowy infrastruktury rekreacyjno-turystycznej w sołectwach: Borzyszkowo, 

Zgniłka, Sypniewo. 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Przewodnicząca RM pytała z jakich środków zewnętrznych Gmina Więcbork zamierza 

korzystać przy realizacji ww. zadań. 
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Burmistrz Więcborka podał, że możliwe źródła finansowania powyższych zadań to: 

Fundusz Dróg Samorządowych w przypadku dwóch inwestycji drogowych, środki z Lokalnej 

Grupy Działania „Nasza Krajna i Pałuki” na infrastrukturę rekreacyjno-turystycznej. Póki co 

na dzień dzisiejszy nie znaleziono potencjalnego źródła współfinansowania inwestycji 

dotyczącej przebudowy sali gimnastycznej SP Nr 1 w Więcborku. Program „Sportowa 

Polska” może być taką alternatywa wsparcia, bądź drugi nabór wniosków do Funduszu 

Inwestycji Samorządowych, gdzie dofinansowanie może wynosić nawet do 100%. 

Radna Brygida Migawa pytała, czy jest jakaś szansa na realizację w przyszłym roku 

budżetowym, inwestycji polegającej na budowie małego boiska sportowego przy Szkole 

Podstawowej w Sypniewie. 

Burmistrz Więcborka wskazał, że na obecnym etapie nie ma jeszcze doprecyzowanej 

wielkości przyszłorocznych dochodów Gminy. Na pewno chciałoby, aby zadania, które 

przedstawione zostały powyżej, znalazły swoje odzwierciedlenie w przyszłorocznym 

budżecie gminy Więcbork. natomiast zgodnie z Wieloletnią Prognoza finansowa Gminy 

Więcbork na rok 2022 jest planowane wykonanie boiska przy SP w Sypniewie. 

Radna Beata Kopta chciała wiedzieć, czy wiadomo coś w kwestii środków na remont sali 

kinowej w Miejsko-Gminnym Ośrodku Kultury w Więcborku. Pytała też o zagospodarowanie 

pomieszczeń zwolnionych w MGOK przez Krajeński Park Krajobrazowy.  

Burmistrz Więcborka powiedział, że w kontekście omówionych już planów inwestycyjnych 

na rok 2021, na pewno nie ma możliwości realizacji  przebudowy sali widowiskowej  

w MGOK. Natomiast jest świadomość tego, że w kolejnych latach trzeba się nad tym 

zadaniem pochylić. Co do pomieszczeń zajmowanych przez KPK, to część z nich jest jeszcze 

przez Jednostkę zajęta, a część pozostawiona do dyspozycji Dyrektor MGOK w Więcborku. 

Niemniej jedno z pomieszczeń przez jakiś czas tj. czas trwałości projektu, w ramach którego 

wybudowany został obiekt edukacyjny KPK, będzie zajmowane przez administracje KPK.  

Radny Jan Antczak pytał, czy Burmistrz wie coś na temat inwestycji fotowoltaicznych, 

które miały być prowadzone na terenie gminy Więcbork oraz sprawy dotyczące gazyfikacji 

Więcborka. 

Burmistrz Więcborka mówił, że budowa farm fotowoltaicznych, to inwestycja prywatna, na 

prywatnych gruntach i nic mu w tej materii nie wiadomo. Burmistrz odniósł się także do 

pytań zadanych na poprzednim posiedzeniu komisji wskazując, że na ulicy Spacerowej  

w Więcborku do końca września obowiązują umowy dzierżawy gruntów znajdujących się tam 

działek. Po tym terminie zostanie zlecony podział większości tych działek i ich wycena. 

Część z działek zostanie przeznaczona do sprzedaży, część jeszcze nie. Na dzień dzisiejszy 

Gmina pozostaje w ścisłym kontakcie z inwestorem, który zainteresowany jest działką przy 

ul. Targowej w Więcborku. Jest on nadal zainteresowany ta nieruchomością, a Gmina czeka 

na zakończenie stosownych procedur w KOWR, aby wystawić te działki do przetargu. 

Inwestycja Nadleśnictwa Runowo Krajeńskie, podobnie jak innych nadleśnictw w roku 2020 

została wstrzymana. Najprawdopodobniej podobnie będzie wyglądało to w roku 2021.  

W przygotowaniu jest dokumentacja na budowę stacji re gazyfikacji . W ubiegłym tygodniu 

odbyło się spotkanie dotyczące bezpieczeństwa ruchu drogowego, gdzie obecni byli 

przedstawiciele Urzędu Marszałkowskiego, przedstawiciele Zarządu Dróg Wojewódzkich, 

przedstawiciele Policji. Spotkanie odbyło się w terenie i omawiano kwestie przebudowy ulicy 
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28 Stycznia i budowy drogi dojazdowej do stacji re gazyfikacji. Dwie dokumentacje 

przebudowy Ida dwoma różnymi torami. Pierwsza związana z droga dojazdowa do stacji re 

gazyfikacji przygotowywana jest przez projektantów na zlecenie PGNiG, natomiast tą 

dotycząca zjazdu z ul. 28 Stycznia zlecona jest przez Gminę Więcbork. Urząd Marszałkowski 

doszedł do wniosku, że te dwie inwestycje mogą być wykonane równocześnie.  Techniczne 

rozwiązania proponowane podczas spotkania były dość skomplikowane i nie było łatwo 

pogodzić wizję obecnych na nim stron. Ostatecznie udało się dość do jakiegoś konsensusu  

i spisano odpowiednie protokoły uzgodnień. Jeżeli chodzi o przygotowywaną dokumentację 

związaną z samą gazyfikacją, to nie ma żadnych informacji o jakichkolwiek problemach przy 

jej sporządzaniu. Sytuacja związana z panującą pandemią COVID-19 nieco przesunęła pewne 

terminy, ale w najbliższym czasie ustalony ma termin spotkania z Dyrektorem PGNiG i te 

kwestie zostaną omówione. 

Radny Stanisław Piłka pytał, czy są jakieś nowe informacje związane z budową obwodnicy 

Więcborka. 

Burmistrz Więcborka mówił, że informacje przekazane na poprzedniej sesji RM są tymi 

najbardziej aktualnymi, nic nowego w międzyczasie się nie pojawiło. Teoretycznie do końca 

września ma zostać przygotowany KIW oraz wskazany wariant preferowany przebiegu 

obwodnicy. Ma nadzieję, że zleceniodawca i inwestor wybiorą wariant o który zabiega Gmina 

tj. wariant trzeci „fioletowy”, równoznaczny w dalszym odcinku z wariantem „niebieskim, 

czyli wariantem pierwszym.  

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

W sprawach różnych radna Brygida Migawa dociekała, czy poczyniono jakieś działania 

odnośnie budynku w którym mieści się gabinet weterynaryjny w Sypniewie. 

Burmistrz Więcborka podał, że stawka czynszu zostały unormowana. W tym roku,  

w budynku wymienione zostały drzwi wejściowe na klatę schodową oraz wyremontowano 

dach.  

W tej części obrad Radni podsumowali również odbyta wizję lokalną w terenie. Skupiono się 

przede wszystkim na kwestii nabycia przez Gminę Więcborku budynku znajdującego się  

w Runowie Krajeńskim, na terenie byłego PGR. 

Burmistrz Więcborka wskazał, że wielkość działki zaproponowanej przez Państwo O. do 

nabycia to 1575m², natomiast zaproponowana w formie ustnej cena nabycia nieruchomości 

wynosi 145.000,00 zł. Radni mieli okazję zobaczyć, jak obiekt wygląda i oczekuje, jaka jest 

ich opinia w sprawie. 

Zastępca Burmistrza Więcborka dodał, że obiekt znajduje się w tzw. „strefie wiatrakowej”. 

Na dzień dzisiejszy obiekt nie ma dokumentu – zmiany sposobu użytkowania budynku  

i w obecnym stanie prawnym nie ma możliwości uzyskania takiego dokumentu. Aczkolwiek  

z uzyskanych informacji wynika, że jest projekt ustawy zmieniający ustawę wiatrakową i być 

może w perspektywie te zapisy – ograniczenia dotyczące zabudowy w strefie wiatraków 

zostaną zmienione w najbliższych kilku miesiącach. Jednak obecnie żaden potencjalny 

inwestor, czy Gmina Więcbork, nie ma możliwości uzyskania  zgody na zmianę warunków 

zabudowy na cele mieszkaniowe. 

Przewodniczący Komisji zabierając głos w sprawie stwierdził, że znaczącą przeszkodą jest 

na pewno ograniczenie dotyczące kwestii zmiany sposobu użytkowania. Poza tym analizując 

budżet w latach jeżeli chodzi o zaplanowane zadnia, Gmina nie będzie w stanie udźwignąć 
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kosztów ewentualnego remontu budynku. Natomiast kupując i pozostawiając do czasu 

zmiany przepisów prawa i pojawienia się środków finansowych na przedsięwzięcie, obiekt 

będzie stał i niszczał. Biorąc powyższe pod uwagę, skłaniałby się do wydania opinii 

negatywnej. 

Przewodnicząca RM sugerowała, aby nie zamykać sobie drogi na przyszłość. Jej zdaniem 

należałoby udzielić odpowiedzi wskazując, że póki co z uwagi na obowiązującą „ustawę 

wiatrakową” Gmina nie ma możliwości tego kupić, biorąc pod uwagę fakt, że na inny niż 

mieszkaniowy cel nabyć tego nie może. Zmiana przepisów ustawy może determinować 

przyszłe decyzje w tej spawie tj. ponowne pochylenie się radnych nad tym tematem. 

Radni Komisji zgodnie poprali stanowisko Przewodniczącej RM w przedmiotowej 

kwestii. 

Burmistrz Więcborka poinformował na zakończenie, że na dzień 15 października na godz. 

9:00 zaprasza Radnych Rady Miejskiej w Więcborku na spotkanie z Marszałkiem 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego p. Piotrem Całbeckim. Marszałek gościć będzie  

w Więcborku w związku z otwarciem Centrum Edukacyjnego Krajeńskiego Parku 

Krajobrazowego. Burmistrz zastrzegł, że zmianie może ulec jeszcze data spotkania, ale o tym 

będzie informował radnych na bieżąco. 

Na tym posiedzenie zakończono. 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodniczący Komisji 

Budżetu i Finansów 

 

/-/ Władysław Rembelski 


